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conveniència cTestablir un Comité paritari de met- 

ges. No era assumpte per èsser tractat lleugera- 
ment. En una reunió, a la quai eren présents els 

Présidents dels Col-legis de Catalunya i Balears i 

la majoria dels Consellers de la Mutual, fou llar- 

gament debatuda aquesta qüestió i es concreta en 
un extens informe que es lliurà a la superioritat 

on es definia clarament el criteri del Sindicat.

En aquella mateixa reunió, el Conseil acorda- 

va abordar pel seu propi compte, i d’una manera 

decidida, el problema que en diem de “  Mutuali- 

tats” . A vui vosaltres heu de discutir el dictamen 

que inicià la solució d’aquest assumpte d’interès 
cabdal per a tots els companys.

Encara aquell mateix dia es seguia el criteri 

de prevenir-se en vistes a la futura organització 

política de Catalunya, llavors molt incerta, a base 
d’una comunicado que el company Mestres i Mi- 

quel havia adreçat al llavors Président de la D i

putado de Barcelona, concretant les aspiracions 

dels metges catalans. Eren les ultimes possibili- 

tats d aquella temptativa d’Estatut de Catalunya 
que per fortuna després fracassi.

E n aqüestes sessions, el Conseil no descurava 

l’organització general de tots els serveis i, sobre- 
tot, tenia la gran satisfaccio de registrar en cada 

una noves admissions en nombre molt crescut. 
Arribaren a passar de 50 en una sola sessiô

E l dia 15 de novembre, obtinguérem l’aprova- 

ció dels nous Estatuts. Seguidament es procedí 

ais tràmits necessaris per a la constitució de to
tes les Seccions comarcals. Es feia précis com

pletar ràpidament 1’organització total del Sindicat.
E l company M estres i Miquel, s ’encarregà de 

l’estudi de la ponència de partits mèdics que li ha 

proporcionat un treball extraordinari per les im

portants derivacions que ha tingut.
A pro fito ara per a dir, que sobre el company 

Mestres i Miquel ha pesât un treball extraordi

nari que ha suportat amb un tacte admirable i 

una energia inesgotable que de tot cor li desitgem 
per molts anys en bé sen i per profit del Sindicat.

Desaparegudes algunes dificultáis legáis que 
havien retardat la constitució de la Caixa de Pre- 

visió i Crédit, decidirem d’organitzar-la ràpida

ment, per entendre necessari el funcionament d’a- 

questa tercera Institució a l’organització comple
ta del Sindicat, en mires a l’actuació que comen- 

çava amb l’aprovació dels nous Estatuts.

En aquesta mateixa sessió, el Dr. Pujadas ens

donava compte de les repetides reunions de la 

Comissió per eli presidida, encarregada d’aquest 

assumpte tan dificultós.

Encara un nou assumpte important se’ns pre
sentà en aquella reunió. A  Madrid acabaven de 

nomenar una Comissió per l’estudi de la iguala 
amb carácter general. Ja sabeu com ens fan por 
aqüestes coses. Per fortuna, havien nomenat dos 
amies nostres per a formar-ne part, el Dr. Canal 

i el Dr. Mestres. Aquest darrer no volgué anar- 

hi amb carácter particular, sinó amb la represen

tado del Sindicat, si és que el Conseil ho creia 

intéressant ; altrament no estava disposât a accep- 
tar un nomenament pel qual no se l’havia con

sultât. E l Conseil pregà al Dr. Mestres i Miquel 

que en benefici del Sindicat acceptés aquest nou 

sacrifici, car ningú millor que eli podia defensar 

els interessos del Sindicat en aquesta ocasió. El 
Dr. Mestres, després de treballs laboriosos i ré
unions esgotadores, va obtenir a Madrid l’accep- 

tació completa dels nostres punts de vista, dels 

nostres principis. Cal també reconèixer la profi- 

tosa intervenció de l ’amic Canal, que més tard 
havia de portar fins a Ginebra en el si de la So- 

cietat de les Nacions, les conclusions inspirades 
pel Sindicat.

Havien passat cinc mesos des de l’Assemblea i 

ens trobàvem, com hem vist, en mig d’assumptes 

impòrtantissims a tots els quals calia donar cura.
Durant aquest mes es celebrà la festa organit- 

zada per la Comissió de la Caixa de Beneficèn
cia, presidida pel Dr. Mas i Puig, que produi un 

rendiment molt considerable que ha estât la base 

de què aquesta Secció, comencés a tenir vida eco
nòmica pròpia.

A  la sessió del 22 de desembre, s’aprova el Re- 
glament de la nova Secció d’Assegurances • de 

trenta dies que s ’havia redactat d’acord amb el 
Conseil da la Mutual, i s ’encarregava a una Co
missió presidida pel company Mundi la seva or

ganització. S ’han constituït ja  els dos primers 

grups i molt aviat funcionaran tots els altres.
En aquesta mateixa sessió fou précis d’ocupar- 

se d ’una nova disposició sobre provisió de places 
de Titulars per tal de fer que es respectessin els 
interessos i la particular manera d’ésser dels met

ges de Catalunya i Balears. Fou aquesta tasca 
que calgué també confiar al Dr. Mestres i M i
quel, la qual li costà també diverses gestions.

Per aquell temps, el Collegi de Barcelona re-


